
Referat af Klubbens septembermøde 2009 – Siemens Wind Power 

Bedømmelsesgennemsnit: 3.3 

Deltog ikke 
24% 
(4)  

1. Dårligt arrangement - ligger under 
forventninger og standard til et 
Klubbenarrangement 

6% 
(1)  

2. Lever ikke helt op til forventningerne til et 
arrangement i Klubben regi 

0% 
()  

3. Et godt arrangement, det absolut var værd 
at bruge en aften på 

35% 

(6)  

4. Et arrangement ud over det sædvanlige, 
med overraskelsemomenter og stor 
oplevelsesværdi 

35% 
(6)  

5 . Den ultimative oplevelse - et overraskende 
og fornyende arrangement 

0% 
()  

Torsdag, den 3. september 2009 havde 72 medlemmer af Klubben sagt ja tak til at opleve en af 
kommunens største virksomheder på nært hold, nemlig Siemens Windpower i Brande. 
 
Der var arrangeret fælles bustransport med afgang fra torvet kl. 17,45. Kl. 18,15 ankom vi til det 
imponerende kompleks for Siemens Windpower i Brande. 
 
Vi blev modtaget ved receptionen af Anette Jensen fra kommunikationsafdelingen på Siemens. 
 

Herefter gik vi direkte til deres nyetablerede kantine hvor vi blev budt på sandwiches, vand, frugt og 
kaffe. 
 
Økonomidirektør i Siemens Windpower Poul Hansen fortalte herefter om virksomheden og dens udvikling 
fra opløbet af Bonus Møllen i 2004, hvor der var ansat 800 medarbejdere til i dag hvor Siemens 

Windpower er en verdensomspændende virksomhed med 5.600 medarbejdere, heraf de 4.000 i Brande. 
 

Poul Hansen fortalte at fremtidsmulighederne for vindenergi er enorme. Det er politisk korrekt at være 
grøn og der satses meget på vedvarende energi i de fleste egne af verden. 
 
Siemens Windpower producerer 2 størrelser vindmøller, stort set udelukkende til vindmølleparker på 
såvel land som Off Shore. 
 

Den mindste type på 2,3 MW fremstilles i forskellige udførelser og den største type på 3,6 MW primært til 
Off Shore opstillinger. 
 
Det nyeste er en flydende hav-vindmølle, som kan placeres på meget store havdybder. 
 
Efter foredraget af Poul Hansen blev vi opdelt i 5 mindre grupper med hver sin rundviser. Efter at have 
iført sig sikkerhedssko, briller og vest gik man rundt på fabriksområdet og i fabrikshallerne og fik fortalt 

om produktionen. Det var meget interessant at høre om. 
 
Vi fik set de største vingetyper, på op til 11 tons stykket blive testet, vi fik set møllehuse på op til 60 tons 

blive indrettet med turbiner, gearkasse mv. og vi fik et lille indblik i arbejdsgangen på den enorme fabrik 
i Brande. 
 
Efter rundvisningen mødtes vi igen i kantinen, hvor vor formand takkede for modtagelsen og 

rundvisningen. 
 
Vi var tilbage i Ikast igen kl. ca. 21,30 
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